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Z činnosti obecného zastupiteľstva v roku 2010

Budova telocvične základnej školy po a pred dokončením

Obecné zastupiteľstvo uskutočnilo do 31. 10. 2010 
šesť pracovných zasadnutí.
Na zasadnutiach obecné zastupiteľstvo prerokovalo:
-  plán investičnej činnosti
-  stav v písaní obecnej kroniky
-  výchovno-vyučovacie výsledky za školský rok 2009/

2010
-  príprava parlamentných volieb, referenda a komunálnych 

volieb v obci
-  prejednanie kúpnej zmluvy s Národnou diaľničnou 

spoločnosťou
-  plnenie plánu investičnej výstavby
-  organizačné zabezpečenie Mariánskej púte 2010 
-  návrh na zriadenie Základnej umeleckej školy v obci
-  kontrola plnenia rozpočtu obce, jeho prerozdelenie
-  čerpanie rezervného fondu
-  riešenie ďalšieho prevádzkovania káblovej televízie
-  zásady odmeňovania funkcionárov, poslancov OZ, 

hlavného kontrolóra
-  organizačný poriadok obecného úradu
-  pracovný poriadok zamestnancov obce
-  otváracie a zatváracie hodiny v miestnych pohostin-

stvách

-  opatrovateľská služba
-  prevod majetku Telovýchovnej jednoty Višňové na 

obec
-  záväzné stanoviská k stavbe a prestavbe rodinných 

domov
-  žiadosti občanov na realizáciu drobných stavieb
-  schvaľovanie dodávateľských prác a služieb
-  otázky kultúry a služieb
-  sociálne otázky občanov
-  schválenie rokovacieho poriadku obecného zastupiteľ-

stva
-  okrem uvedených bodov OZ sa na zasadnutiach pre-

jednávali rôzne žiadosti občanov a organizácií

Účasť poslancov na zasadnutiach sa pohybovala 
78 – 100 %. 
Zasadnutí sa pravidelne zúčastňovala kontrolórka 
obce.

Na každom zasadnutí bola vykonávaná kontrola plne-
nia uznesení. Za rok 2010 bolo prijatých 113 uznese-
ní. Začiatkom mesiaca december sa uskutoční ešte 
jedno zasadnutie obecného zastupiteľstva.
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VYHODNOTENIE PLÁNU INVESTIČNEJ ČINNOSTI
ZA ROKY 2007 – 2010

ROK 2007:

Kultúrny dom vrátane častí úradovní obecného úradu
-  výmena drevených okien za plastové, výmena vstupných 

vchodových dverí a zádveria
-  rekonštrukcia predložných schodov do budovy kultúrneho 

domu a úradovní obecného úradu
-  obnova náterov, klampiarskych a zámočníckych výrob-

kov
-  čiastočná rekonštrukcia ústredného kúrenia v priestoroch 

bývalej knižnice z dôvodu zateplenia parapetov

Areál futbalového ihriska 
-  odvodnenie svahu a stabilizácia základov budovy šatní 

TJ
-  úprava časti svahu Mlynárovho jarku okolo ihriska pre 

položenie betónových cestných panelov
-  spevnenie plôch okolo budovy šatní štrkovým násypom 

Miestny cintorín
-  orezanie stromov okolo prístupovej cesty k domu smútku 

v celom areáli cintorína

Opevnenie potoka
-  opevnenie potoka v časti dolného konca obce malo 

súvis s ukončením splaškovej kanalizácie a zároveň 
aj s vybudovaním chodníka pre peších. 

Chodník pre peších – dolný koniec
-  so stavebnými prácami sa začalo v IV. štvrťroku 2007. 

Zrealizované bolo cca 1/3 z plánovanej dĺžky chodníka. 
Stavba prešla do roku 2008. Ukončenie stavby bolo 
v roku 2008.

Miestne komunikácie 
-  bola vykonaná úprava miestnych komunikácií a to po-

ložením podkladných asfaltových  vrstiev po ukončení 
splaškovej kanalizácie v dĺžke 500 b. m. Vrchná vrstva 
sa zrealizovala v roku 2008.

Kúpalisko
-  zčasti boli obnovené nátery a výspravky stien bazéna. 

Počas sezóny bolo vykonávané pravidelné vypúšťanie 
a napúšťanie bazéna, dezinfekcia vody a úprava areálu 
kúpaliska.

Základná škola – vysporiadanie pozemkov
-  obec v roku 2007 riešila vysporiadanie zastavaných 

pozemkov areálu ZŠ. Obvodný pozemkový úrad Žilina 
vydal rozhodnutie na zápis predmetných pozemkov do 
katastra nehnuteľností v prospech obce Višňové. V roku 
2007 sa podarilo pre základnú školu zabezpečiť z fondu 
Ministerstva školstva 4 mil. Sk na výmenu drevených 
okien a dverí za plastové a na rekonštrukciu elektroin-
štalácie.

Obec oproti plánovanému počtu stavieb zrealizovala 
naviac:    
-  rekonštrukcia priestorov bývalej MŠ na Pivkovci na zria-

denie zdravotného strediska. Náklady na rekonštrukciu 
činia cca 800 tis. Sk.

Úprava toku Rosinka
-  v spolupráci s Povodím Váhu sa podarilo po dlhých 

rokoch zabezpečiť finančné prostriedky na realizáciu 
tejto stavby, ktorú zabezpečil investor z prostriedkov 
EÚ a vlastných vo výške 7,5 mil. Sk.

-  oprava mosta cez potok Rosinka a časti MK s položením 
asfaltového koberca pri Ivankoch 

Orezanie líp a vyrezanie gaštanov okolo kostola bolo 
zabezpečené v spolupráci s farským úradom.

Obec vyčlenila prostriedky na rekonštrukciu kostola vo 
výške 700 tis. Sk.

Údržba verejného osvetlenia, káblovej televízie a miest-
neho rozhlasu sa zabezpečovala priebežne podľa po-
treby.

Prepojenie dažďovej kanalizácie z miestnej komunikácie 
do Petrákov cez štátnu cestu do potoka Rosinka.

V  roku 2007 bol na štátnej ceste III. triedy v časti obce od 
kostola po horný koniec položený asfaltový koberec.

Celkom za rok 2007 bolo preinvestovaných z vlast-
ných prostriedkov 2 900 500,00 Sk (96 278,96 EUR), 
fondu Ministerstva školstva a fondu Európskej únie 
11 500 000,00 Sk (381 730,27 EUR).

ROK 2008:

Prístavba domu smútku
-  bola vypracovaná projektová dokumentácia. Obecné 

zastupiteľstvo nezaradilo prístavbu do plánu, vzhľadom 
na pripravovanú stavbu telocvične.

Opevnenie potoka v dolnej časti obce 
-  zrealizovalo sa postupne v priebehu roka ako súčasť 

výstavby chodníka pre peších v časti obce od mosta 
do Gomolov po autobusovú zastávku pri Miklovi.

Chodník pre peších
-  v druhej polovici roka dodávateľ Doprastav Žilina 

ukončil stavebné a asfaltérske práce vo vlastnej réžii 
na chodníku pre peších (od kostola po dolný koniec) 
v dĺžke cca 1 000 m.

                                                      pokračovanie na str. 3
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VYHODNOTENIE PLÁNU INVESTIČNEJ ČINNOSTI
ZA ROKY 2007 – 2010

Rekonštrukcia mostov cez potok Rosinka
-  rekonštrukcia mosta pri Gomoloch, čiastočne bola 

vykonaná úprava na moste na Močidlách a na moste 
k cintorínu pri kostole.

Vybudovanie mosta na hornom konci
-  v súvislosti s reguláciou potoka na hornom konci bol 

demontovaný starý most a zrealizovaná výstavba no-
vého mosta

Futbalový areál
V priebehu roka boli vykonané nasledovné práce:
-  úplná rekonštrukcia šatní, spŕch, chodby a práčovne
-  vybúranie podláh, obkladov, osekanie vydutých omietok, 

nanovo zabetónovanie podkladných betónov, izolácia 
proti zemnej vlhkosti, položenie nových dlažieb a ob-
kladov, úplná obnova omietok, nové nátery a maľby

-  kompletná rekonštrukcia zdravotechniky, ohrev vody
-  v zasadačke na prvom poschodí sa stavebnými úpravami 

vytvorili dve ubytovacie jednotky, príručná kuchynka, 
spoločenská miestnosť, WC a sprcha. Zateplili sa stropy, 
bola kompletne zrekonštruovaná elektroinštalácia, zdra-
votechnika, plynofikácia, dodávka a montáž ohrievacích 
telies

-  vybudovanie zavlažovacieho systému nového futbalo-
vého ihriska

-  prekládka oplotenia medzi kúpaliskom a novým ihris-
kom 

Kúpalisko
-  murárske opravy popukaných stien, dna a nový náter 

kúpaliska

Kultúrny dom
-  postupne boli vymenené staré drevené okná za plastové na 

celom kultúrnom dome okrem suterénnych priestorov

Malá spoločenská miestnosť
-  rekonštrukcia prívodu vody
-  zriadenie príručného skladu, odvetranie kuchyne
-  zateplenie časti fasády parapetov na obecnom úrade

Asfaltové koberce
-  po ukončení výstavby splaškovej kanalizácie boli po-

ložené asfaltové koberce na štátnej ceste III. triedy od 
dolného konca po horný koniec, na miestnych komuni-
káciách - Šimkovská cesta, od Konárikov po Kovalčíka 
Mariana, ďalej časť MK za cintorínom, autobusová 
zastávka pri Mikloch, zaasfaltovanie nového mosta do 
Lučaníkov, do Ivankov, most do Gomolov, časť MK pri 
hlavnej stanici káblovej televízie a opravy výtlkov na 
miestnych komunikáciách.

Označenie ulíc v obci
-  obec zabezpečila vyhotovenie tabúľ pre označenie ulíc 

v obci, tabule boli osadené v priebehu roku 2009

Zriadenie kompostoviska 
-  kompostovisko pre záhradný odpad je dlhodobejšia 

úloha, ktorá sa rieši v rámci Združenia obcí Rajecká 
dolina, ktorej je obec členom

Zriadenie trafostanice a predĺženie siete NN od roľ-
níckeho družstva po Milana Majtána
-  pre uvedenú stavbu je vypracovaná projektová doku-

mentácia a vydané stavebné povolenie. Stavba podľa 
vyjadrenia SEZ Žilina, ktorý je investorom stavby, sa 
zrealizovala v prvom polroku 2009 

Zriadenie trafostanice a preložka NN siete na vŕšku
-  stavba bola zrealizovaná v druhom polroku 2008. 

Dodávateľom a investorom stavby boli SSE Žilina

Výsadba náhradných drevín okolo kostola
-  výsadba zelene (pichľavý smrek) bola vykonaná v jar-

nom období

Materská škola
-  oplotenie detského ihriska
-  vybavenie ihriska príslušným zariadením. Zariadenie 

detského ihriska sponzorsky zabezpečil pán Rudolf 
Ďuroška. Je len škoda, že časť nového zariadenia 
bola vzápätí poškodená nejakými nespratníkmi.

V priebehu roku 2008 bola priebežne zabezpečená 
prevádzka a údržba:
-  verejného osvetlenia
-  obecného rozhlasu
-  káblovej televízie a ostatných zariadení v majetku 

obce

Budova bývalej MŠ Pivkovec
-  dolná časť budovy po rekonštrukcii slúži ako zdravotná 

ambulancia. V hornej časti budovy boli zrealizované 
stavebno-montážne práce

-  dlažby a obklady v sociálnom zariadení a v kuchynke 
omietky a maľby

-  kompletná rekonštrukcia NN rozvodov a zriadenie 
samostatného plynového ústredného kúrenia

Na základe rozhodnutia obecného zastupiteľstva 
uvedená časť budovy bola daná do prenájmu za úče-
lom zriadenia výrobne cukrárenských výrobkov. Ďalšie 
stavebné úpravy na zriadenie prevádzky zabezpečuje 
nájomca na svoje náklady.
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VYHODNOTENIE PLÁNU INVESTIČNEJ ČINNOSTI
ZA ROKY 2007 – 2010

Po rozhodnutí Obecného zastupiteľstva sa z dôvodu 
šetrenia finančných prostriedkov na pripravovanú 
výstavbu telocvične upustilo od:
-  vybudovania miestnej komunikácie a mosta cez Mlynárov 

jarok od Brozov po intravilačnú cestu na dolnom konci
-  oplotenia areálu kultúrneho domu
-  zníženia stropov v kanceláriách Obecného úradu

Celkom sa v roku 2008 preinvestovalo na uvede-
ných stavbách z vlastných zdrojov 4.147.757,90 Sk 
(137 680,34 EUR) a Doprastav a.s. Žilina preinvestoval 
na chodník pre peších 1,8 mil. Sk (59 749,05 EUR).

ROK 2009:

Základná škola zateplenie fasády
-  zateplenie fasády bolo financované z fondu Ministerstva 

školstva vo výške 146 050,00 EUR

Futbalový areál
-  oplotenie futbalového ihriska, vybudovanie zábradlia, 

osadenie brán, rekultivácia trávnika, zapieskovanie, 
nahnojenie

-  nové ihrisko bolo odovzdané do užívania

Kúpalisko
-  murárske opravy, náter bazéna a bežná údržba

Kultúrny dom
-  rekonštrukcia predložných schodov z estrádnej sály do 

nádvoria
-  výmena okien v suteréne

Miestne komunikácie
-  vybudovanie záchytného žľabu dažďovej vody v rybníku 

a na Pažitiach
-  zriadenie trafostanice a predĺženie VN siete od roľníc-

keho družstva po M. Majtána

Čističky odpadových vôd
-  koncom roku 2008 obec podala projekt na zabezpečenie 

finančných prostriedkov z Environmentálneho fondu. 
Projekt bol spracovaný na 100 ks ČOV pre časť obce 
od horného konca po ulicu Do Majtánov. Projekt bol 
schválený a zaregistrovaný, doposiaľ nám však neboli 
pridelené finančné prostriedky. Obec v roku 2010 ob-
novila žiadosť na pridelenie finančných prostriedkov 
pre rok 2011.

Separovaný zber
-  Združenie miest a obcí Rajecká dolina, ktorého členom 

je aj naša obec, podalo projekt na likvidáciu záhradného 

odpadu spôsobom komposterov. Projekt rieši likvidáciu 
záhradného odpadu tak, že každá domácnosť bude 
mať pridelený 1 ks kompostera.

Celkom za rok 2009 bolo preinvestovaných z vlast-
ných prostriedkov  91 101,85 EUR (2 744 534,33 Sk) 
a z dotácie Ministerstva školstva na fasádu a zateplenie 
základnej školy 146 050,00 EUR (4 399 902,30 Sk).           

ROK 2010

Telocvičňa pri Základnej škole
-  telocvičňa sa mala stavať následne po vybudovaní 

základnej školy v II. etape. Od otvorenia základnej 
školy prešlo 50 rokov a za tento čas sa telocvičňu 
nepodarilo postaviť. Obecné zastupiteľstvo preto roz-
hodlo ešte v roku 2009, že úlohou číslo jedna bude do 
konca volebného obdobia postavenie novej telocvične 
pri základnej škole. Obec v roku 2009 zabezpečila pre 
výstavbu telocvične:

 - projektovú dokumentáciu
 - územné rozhodnutie s umiestnením stavby 
 - stavebné povolenie
Vzhľadom na to, že na novostavbu školských zariadení 
(telocvične) nebolo možné získať finančné prostriedky 
zo žiadnych fondov Európskej únie, pretože výzvy boli 
len na rekonštrukcie a havárie, obecné zastupiteľstvo 
rozhodlo postaviť telocvičňu z vlastných prostriedkov. 
Rôzne iné šíriace sa nezmysly o možnosti zabezpečenia 
finančných prostriedkov z rôznych fondov Európskej únie 
sú zavádzajúce.
Stavba bude ukončená podľa zmluvy do 30. 11. 2010, 
okrem položenia podlahy v telocvični z dôvodu dodržania 
technologického postupu (vlhkosť podkladového betónu). 
Položenie podlahy bude možné až po dosiahnutí normo-
vaných vlhkostí podkladových betónov, podľa príslušnej 
normy. Predpokladaný termín 03/2011.

Výstavba kanalizácie dažďových vôd
-  pred dokončením je výstavba dažďovej kanalizácie na 

miestnej komunikácii Do Pagáčov
-  odvedenie dažďových vôd v časti obce z ulice Ku Hoblíku 

do dažďovej kanalizácie v ulici do Petrákov
Okrem uvedených akcií bola priebežne zabezpečovaná 
zimná údržba miestnych komunikácií, verejného osvetle-
nia, cintorína, verejných priestranstiev, údržba káblovej 
televízie, vývoz komunálneho odpadu, separovaný zber 
surovín.

Celkom za rok 2010 bolo k 12. 11. 2010 preinvesto-
vaných z vlastných prostriedkov 378 576,00 EUR 
(11 404 980,58 Sk).
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VYHODNOTENIE PLÁNU INVESTIČNEJ ČINNOSTI
ZA ROKY 2007 – 2010

Vážení spoluobčania,

      určite ste aj vy zaznamenali, že vo volebných progra-
moch niektorých kandidátov sa objavila veľká kritika na 
činnosť obecného zastupiteľstva a starostu obce. Je iró-
niou, že sú to práve takí, ktorí sa v obci doteraz neprejavili 
a chcú sa aspoň takýmto spôsobom zviditeľniť. Chceme 
Vás ubezpečiť, že obecné zastupiteľstvo pristupovalo 
k riešeniu vyskytnutých sa problémov počas celého 
volebného obdobia zodpovedne a zbytočne neplytvalo 
s finančnými prostriedkami. Využilo všetky naskytnuté 
možnosti získať finančné prostriedky aj z iných zdrojov. 
V tomto čase môžeme skonštatovať, že obec hospodárila 
s finančnými prostriedkami dobre, lebo obec má dostatok 
finančných prostriedkov na pokrytie zmluvnej ceny za 
telocvičňu a aj na dokončovacie práce a dodávky, ktoré 
neboli v zmluvnej cene. V zmluvnej cene telocvične neboli 
započítané náklady na vnútorné zariadenie – rebríky, 
hrazdu, basketbalové koše, siete na okná, brány atď., 
ďalej prístupový chodník, spojovaciu pergolu od školy 
po telocvičňu a terénne úpravy. Pri odvedení dažďovej 
vody z telocvične sme zistili, že dažďová voda zo školy 
je zvedená do splaškovej kanalizácie. Preto bolo treba 
vybudovať cca 237 m dažďovej kanalizácie od školy do 
potoka.

      Pretože od začiatku tohto roku z dôvodu krízy bolo 
financovanie z podielových daní pre obce nejasné, obecné 
zastupiteľstvo sa nepúšťalo do ďalších stavieb, ktoré by 
bolo v obci potrebné zrealizovať, napríklad chodník pre 
peších od kostola na horný koniec, v niektorých miestach 
vybudovať opevnenie potoka súvisiace s výstavbou 
chodníka, na niektoré miestne komunikácie položiť 
nové asfaltové koberce a poškodené opraviť.
     S prevádzkovateľom káblovej televízie firmou TES 
Media s.r.o. je v súčasnosti v riešení kompletná rekon-
štrukcia káblovej televízie, cez ktorej sieť je možné 
prevádzkovať obecný rozhlas a internet.       
     Po hrubej kalkulácii finančných nákladov za zreali-
zované práce, dodávky a ostatné náklady na prevádzku 
v obci, ktoré bude potrebné do konca roka uhradiť, ostáva 
na konci tohto volebného obdobia na účte obce cca 350 
tis. EUR (10 545 000,- Sk) a viazané finančné prostriedky 
vo výške 95 200,16 EUR (2 868 000,- Sk), ktoré nám boli 
uhradenéza výrub drevín v trase diaľnice D1.
    Tieto finančné prostriedky bude môcť nové vedenie 
obce použiť na realizáciu niektorých z vyššie uvedených 
potrieb obce.
     Vážení spoluobčania, kto robí, robí aj chyby a určite 
sme sa im nevyhli ani my. Ale vždy sme sa snažili ich 
napraviť a zobrať si z nich ponaučenie.
     Na konci tohto volebného obdobia Vám chceme 
popriať veľa zdravia a pokojný život v našej obci.

Z činnosti ZO Jednoty dôchodcov v roku 2010

Členská schôdza sa konala 11. 02. 2010, bola to 
hodnotiaca schôdza o činnosti predchádzajúceho 
roku.
Schválili sme plán činnosti a rozpočet na rok 2010. 
Členovia boli oboznámení s rekondično-liečebnými po-
bytmi, na ktoré majú členovia vybavenú zľavu, a to v kú-
peľoch Rajecké Teplice, Nimnica, Bojnice, Trenčianske 
Teplice, Turčianske Teplice a Lúčky.

Z našich akcií:
- február: zdravotná prednáška
- marec: autobusový zájazd Jablonka, Poľsko
               návšteva sobášneho paláca Bytča
- apríl: brigáda na miestnom cintoríne
- máj: Deň matiek v spolupráci s Obecným úradom
- september: posedenie pri opekačke
                      autobusový zájazd Jablonka, Poľsko
- október: účasť na akcii Úcta k starším
                  brigáda na miestnom cintoríne
V mesiaci december pripravíme pre našich členov mi-
kulášske posedenie.
       Anna Majtaníková   
       Predseda ZO JDS Višňové

Obecný úrad informuje

Počet obyvateľov k 31. 10. 2010: 2 678

Z toho:
- s trvalým pobytom:          2 661
- s prechodným pobytom:       17

Deti do 15 rokov:                  454

Sledované obdobie k 31. 10. 2010 v porovnaní 
s obdobím k 31. 10. 2009
    rok 2010    rok 2009
Prihlásení k trvalému pobytu      33    26
Odhlásení z trvalého pobytu       16     14
Narodené deti        27     18
Sobáše         17     19
Zomretí        18     38

V roku 2010 bolo vo Višňovom uzavretých 
9 sobášov a mimo obce Višňové bolo uzavre-
tých 8 sobášov (Belá, Žilina, Poprad, Banská 
Štiavnica, Trnové, Nová Bystrica).
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KOMUNÁLNE VOĽBY V ROKU 2010
Miestna volebná komisia vo Višňovom podľa § 18 
zákona SNR č. 346/1990 zb. o voľbách do orgánov 
samosprávy obcí v znení neskorších predpisov vy-
hlasuje, že pre voľby poslancov obecného zastupi-
teľstva zaregistrovala týchto kandidátov:

1.  Peter Buffa, Ing., 42 r., podnikateľ, Višňové 774, ne-
závislý kandidát

2.  Kamil Beňo, 40 r., živnostník, Višňové 293, SNS
3.  Jana Brezániová, 42 r., administratívna pracovníčka, 

Višňové 490, KDH
4. Marta Cvičková, Bc., 50 r., administratívna pracovníčka, 

Višňové 122, KDH
5. Milan Čibenka, 59 r., majster, Višňové 692, ĽS-

HZDS
6.  Jozef Ďuračka, 40 r., SZČO, Višňové 538, nezávislý 

kandidát
7.  Ľubomír Fürberger, 39 r., živnostník, Višňové 765, 

nezávislý kandidát
8.  Július Grňa, 36 r., bezpečnostný pracovník, Višňové 

580, SMER
9.  Katarína Hríňová Povrazníková, 27 r. , SZČO, Višňové 

259, nezávislá kandidátka
10. Daniel Husárik, Mgr., 26 r., knihovník, Višňové 449, 

nezávislý kandidát
11. Martin Husárik, 30 r., automechanik, Višňové 315, 

SMER
12. Iveta Knapcová, 38 r., SZČO, Višňové 797, nezávislá 

kandidátka
13. Martina Koričarová, Ing., 32 r., hlavná metodička -  

analytička, Višňové 651, SNS
14.  Eva Krajčovičová, 47 r., invalidná dôchodkyňa, Višňové 

302, SNS
15. Ján Kramár, 30 r., živnostník, Višňové 51, ĽS-HZDS
16. Mária Kramárová, 51 r., inventúrnička, Višňové 51, 

ĽS-HZDS
17.  Rastislav Kuba, Ing., 38 r., výskumný a vývojový pra-

covník, Višňové 530, nezávislý kandidát
18.  Radoslav Kubica, 38 r., bankový úradník, Višňové 

786, nezávislý kandidát  
19. Žaneta Kubicová, Ing., 37 r., ekonómka, Višňové 

786, KDH
20. Vladimír Kučera, Ing., 30 r., technik, Višňové 656, 

SMER
21. Anton Kuric, Ing., 25 r., junior daňový konzultant, 

Višňové 702, nezávislý kandidát
22.  Gabriela Kuzníková, Ing. , 44 r., samostatná referentka, 

Višňové 36, nezávislá kandidátka
23.  Juraj Majtán, 40 r., elektrikár, Višňové 748, SMER
24.  Adriana Makara, Mgr., 30 r., pedagogička, Višňové 

525, nezávislá kandidátka
25.  Miroslav Pagáč, 59 r., ekonóm, Višňové 413, SNS
26.  Pavol Pagáč, Ing. , 45 r., obchodno-technický poradca, 

Višňové 783, SMER
27.  Peter Porubčanský, 56 r., stolár, Višňové 154, KDH 

28.  Eva Prostredná, Ing., 32 r., hlavná metodička-analy-
tička, Višňové 153, SNS

29.  Dávid Šimko, 28 r., manažér, Višňové 672, nezávislý 
kandidát

30.  Lenka Tkáčiková, Ing., 28 r., environmentálna inžinierka, 
Višňové 614, SMER

31.  Milan Turský, 64 r., stavebný technik, Višňové 399, 
SNS

32.  Jaroslav Valíček, Ing., 51 r., manažér, Višňové 32, 
SNS

33.  Miroslav Valíček, 63 r., strojný technik, Višňové 533, 
KDH

34. Štefan Valíček, 33 r., technik, Višňové 173, KDH
35. Miroslav Varinčiak, 41 r., signalista ŽSR, Višňové 

285, SMER
36.  Anna Verešová, Bc., 32 r., pedagogička, Višňové 623, 

nezávislá kandidátka
37.  František Vojtyla, 30 r., živnostník, Višňové 527, ne-

závislý kandidát
38.  Rastislav Vojtyla, 57 r., SBS, Višňové 638, nezávislý 

kandidát
39.  Ivana Zimenová, 47 r., zdravotná sestra, Višňové 806, 

nezávislá kandidátka   

Miestna volebná komisia vo Višňovom podľa § 23 
zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov 
samosprávy obcí v znení neskorších predpisov vy-
hlasuje, že pre voľby starostu obce zaregistrovala 
týchto kandidátov:

1.  Marta Brezovská, 56 r., ekonómka, Višňové 630, 
nezávislá kandidátka

2.  Martin Čierny, Ing., PhD., 34 r. , konateľ spoločnosti, 
Višňové 796, nezávislý kandidát

3.  Erik Donko, Ing. , 35 r., finančný riaditeľ, Višňové 807, 
nezávislý kandidát

4.  Jozef Ďuračka, 40 r., SZČO, Višňové 538, nezávislý 
kandidát

5. Žaneta Kubicová,  Ing., 37 r., ekonómka, Višňové 786, 
Kresťanskodemokratické hnutie

6.  Ján Kúdelka, 55 r., elektrotechnik, Višňové 149, 
Slovenská národná strana

7.  Janka Lištiaková, 44 r., súkromná podnikateľka, 
Višňové 40, Slovenská demokratická a kresťanská 
únia - Demokratická strana

8.  Branislav Ondák, 37 r., stavebný technik, Višňové 781, 
nezávislý kandidát

9.  Dušan Paur, 42 r., SZČO, Višňové 525, nezávislý 
kandidát

10.  Milan Peško, 50 r., invalidný dôchodca, Višňové 751, 
nezávislý kandidát

11. Jaroslav Sluka, 35 r., konateľ spoločnosti, Višňové 
499, nezávislý kandidát

12.  Miloš Sopko, 35 r., mechanik strojov a zariadení, 
Višňové 614, SMER- sociálna demokracia
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Už veľa vody pretieklo spod Minčola riečkou Višňovka 
odvtedy, keď magister Deseu de Kapla v roku 1393 prebral 
pod svoju správu Lietavský hrad s 22 osadami, medzi nimi 
aj Possessio Wysnew – dnešné Višňové. Osídlenie brehov 
riečky prvými osídlencami historici dokazujú vykopávkami 
ešte pred týmto dátumom. 

Keď sa našlo zlato v piesku Stráňavského a Višňovského 
potoka, prišli ďalší osadníci hlavne z Nemecka. Po čase však 
zistili, že ťažba sa nevypláca, a tak z Višňového odchádzali.

Významným činom, ktorý ovplyvňoval a smeroval dejiny 
Višňového, bolo postavenie gotického kostola. V roku 1514 ho 
dal postaviť richtár Wysnowsky. To už malo Višňové skoro 200 
obyvateľov. Kostol sa stal duchovným miestom stretávania sa 
veriacich v modlitbe a v ťažkých časoch tu ľudia často hľadali 
ochranu a útočisko. Aj v súčasnosti, do krásy zrekonštruovaný 
a obnovený kostol, patrí k najnavštevovanejším pútnickým 
miestam v kraji, ba aj na Slovensku.

Pri sčítaní ľudu v Uhorsku v roku 1784 malo Višňové 800 
obyvateľov a po zrušení poddanstva sa život ľudí uberal tou 
schodnejšou cestou. Tento kraj vždy patril k tým zabudnutejším, 
a tak mali jeho obyvatelia vždy čo robiť, aby zabezpečili svoje 
rodiny a dôstojný život pre svoje deti. História našej obce však 
dokazuje, že ľudia si vždy vedeli poradiť a zabezpečiť obživu 
pre svoje rodiny. Aj pri tom všetkom ešte dokázali zanechať 
budúcim pokoleniam kultúrne a historické dedičstvo v podobe 
reči, piesní, zvykov, príbehov a spôsobu pracovnej činnosti. 
Dokazovali to aj ich rozhodnutia a činy, ktoré mali pre obec 
význam a znamenali pre Višňové pokrok. Či už to boli osobné 
postoje a účasť ľudí pri budovaní spoločenstva Slovákov, ale-
bo v protifašistickom odboji, ako aj rozhodnutia pri budovaní 
infraštruktúry obce v mene pokroku a rozvoja. Vybudovanie 
cesty, zavedenie elektriny v roku 1932, zavedenie telefónu, 
rozhlasu v celej obci. Ľudia cítili, čo je pre nich dôležité a za-
čali si vytvárať podmienky pre rozvoj vzdelávania a školstva. 
Celkom prvá škola bola zriadená na Pivkovci, kde v roku 1919 
postavili pre tieto účely murovanú budovu. Vybudovaním školy 
a bytu pre učiteľa a organistu, už v roku 1926 položili pevné 
základy úspešného školstva vo Višňovom, ktoré má dlhodobú 
tradíciu. Meštianska škola bola zriadená v roku 1946 a v roku 
1948 v bývalom majeri bola otvorená Stredná škola Višňové, 
kde chodili aj deti z Turia a Rosiny. V roku 1949 bola postavená 
materská škola a začal premávať autobus, čo znamenalo pre 
ľudí v Višňového opäť nové možnosti, či pracovné, sociálne 
i spoločenské. Zlepšovala sa naďalej infraštruktúra obce, rozvíjala 
sa priaznivo aj výstavba rodinných domov, a tak Višňové rástlo 
nielen do počtu obyvateľov, ale aj spoločensky. Postavením 
a otvorením novej budovy Základnej školy v roku 1959 obyva-
telia Višňového dostali najkrajší darček. Slúžila svojmu účelu, 
ale už vyžadovala opravu. Stalo sa to práve v tomto období a 
zrekonštruovaná budova bude slúžiť ďalším generáciám. Teraz 
je v nej umiestnená aj materská škola. Rozvoj rekreácie a špor-
tu podporila výstavba športového areálu, futbalového ihriska, 
kúpaliska a lyžiarskeho strediska na Holom diele. Obrovským 
prínosom pre občanov bolo vybudovanie spádového vodovodu 
v roku 1966, tiež vybudovanie nákupného strediska.

Významným medzníkom v živote obce a jej obyvateľov bolo 
vybudovanie kultúrneho domu, 1. decembra 1975 bol vydaný 
súhlas na začatie stavby. Kultúrny dom bol skolaudovaný 15. 
decembra 1982 a činnosť sa začala pomocou Parku kultúry 
a oddychu Žilina, pretože obec bola v tomto čase integrovaná 

do mesta Žilina. Toto obdobie trvalo 10 rokov od roku 1980, 
keď činnosť a život v obci bol zabezpečovaný prostredníctvom 
občianskych výborov.

V marci 1992 sa uskutočnilo vo Višňovom v Kultúrnom dome 
valné zhromaždenie občanov, kde bolo zaregistrované pozemko-
vé spoločenstvo Urbár Višňové, kde písomne požiadalo Štátne 
lesy a Agrominčol Rosina o opätovné prinavrátenie urbárskeho 
majetku. V roku 1993 navštívil Višňové prvý prezident Slovenskej 
republiky Michal Kováč. V júni 1993 sa v obci uskutočnili veľko-
lepé oslavy 600. výročia založenia obce. V roku 1995 heraldická 
komisia Ministerstva vnútra Slovenskej republiky schválila ná-
vrh erbu obce Višňové v tejto podobe. V tomto období nastal 
pohyb a rozmach aj v podnikateľskej činnosti obyvateľov. Bola 
zavedená káblová televízia. V obci vznikali drobné prevádzky 
a firmy, v Kultúrnom dome vytvorili priestory slúžiace občanom 
na spoločenské akcie a rodinné oslavy. Momentálne funguje 
na území obce 37 prevádzok a združení poskytujúcich služby 
obyvateľstvu a plánujú sa otvoriť nové.

Podporila sa športová činnosť dobudovaním nového fut-
balového ihriska. Obec odsúhlasila výstavbu dvoch vrtov vody 
na kúpalisku, ktoré boli posúdené ako vhodné na pitné účely 
a občania ich bezplatne využívajú. Uskutočnila sa živičná úprava 
ciest a komunikácií v obci. V roku 1998 bolo obcou prijaté roz-
hodnutie o umiestnení stavby Diaľnice D 1 Višňové, v katastri 
Turie, Višňové, Vrútky. Práce na tomto diele sa už začali a mo-
mentálne sa pracuje na výstavbe obslužných komunikácií. Od 
1. januára 2002 prešla zákonom väčšina kompetencií v oblasti 
sociálnych vecí, školstva, životného prostredia a stavebného 
úradu na obecné zastupiteľstvá, čo prinieslo obci nové mož-
nosti rozhodovania s ohľadom na ľudí a ich potreby. Občania 
majú možnosť vybaviť súkromné a úradné záležitosti priamo na 
obecnom úrade v mieste bydliska, čím odpadlo cestovanie za 
úradmi do Žiliny. V tom istom roku bola ukončená aj plynofikácia 
obce. V roku 2008 bol skolaudovaný projekt ISPA – výstavba 
kanalizácie v obci, čo má obrovský význam pre životné prostre-
die a prírodu. V roku 2009 bolo vydané stavebné povolenie na 
stavbu telocvične, práce na nej sú už v plnom prúde a Višňové 
si splní po dlhých rokoch očakávania svoj športový sen. Možno 
práve tento fakt prispeje k tomu, aby aj súčasníci okúsili niečo 
z bývalej športovej slávy Višňového z rokov sedemdesiatych. 
A to nie sú spomenuté ešte iné zrealizované skutočnosti, uda-
losti a činy ľudí, ktoré zaraďujú našu obec na čestné miesto 
v rodine obcí Slovenska. V súčasnej dobe má Višňové už 2 680 
obyvateľov a demografický vývoj má stúpajúci charakter, čo 
svedčí o skutočnosti, že Višňové sa stáva príťažlivou lokalitou 
pre bývanie a život aj pre ľudí z okolia.

Vážení občania, Obecný úrad Višňové plánuje v najbliž-
šej budúcnosti zozbierať a zachovať kultúrne dedičstvo obce 
a zriadiť v Kultúrnom dome vo Višňovom pamätnú izbu. Týmto 
si Vás dovoľujeme osloviť a poprosiť Vás, ak máte vedomosť, 
alebo vlastníte predmety, listiny, fotografie, iné materiály, ktoré 
sa viažu k histórii obce, alebo s ňou nejako súvisia, aby ste ich 
priniesli na Obecný úrad vo Višňovom, kde budú označené, za-
evidované a použité ako doklad o živote a práci našich predkov. 
Pri odovzdanom predmete bude okrem popisu vždy uvedený 
darca. Už teraz Vám ďakujeme a veríme, že spoločnými silami 
sa nám podarí archivovať a zachovať kultúrne dedičstvo našej 
obce pre nasledujúce generácie. Historický materiál začneme 
zhromažďovať hneď po tomto oznámení.

                               Mgr. Lýdia Loncková, kronikárka obce 
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    Futbalový oddiel Višňové už ôsmy súťažný ročník 
zastrešuje štyri družstvá, ktoré hrajú v 1. triedach 
okresných futbalových súťaží. 
Sú to družstvá – Muži, Dorast, Starší žiaci a Mladší 
žiaci. Pre veľký záujem o futbal z radov našich detí, 
funguje od septembra tohto roku aj prípravka pre deti 
od 5 do 9 rokov. V poslednom súťažnom ročníku 2009/ 
2010 sa naše družstvá umiestnili nasledovne: 
Muži 6. miesto, Dorast 11. miesto, Starší žiaci 7. miesto 
a Mladší žiaci 6. miesto. V novom súťažnom ročníku 
2010/2011 sa jednotlivým družstvám darí nasledovne:
 
Muži: Súťažný ročník 2010/2011 sa začal s novým 
trénerom p. Knapcom z Rosiny, s ambíciami postupu 
do piatej ligy. Prvé 3 zápasy sme hrali na domácom 
ihrisku, avšak z 9 bodov sme získali len 5, keď v dvoch 
remízových zápasoch so Štiavnikom a P. Chlmcom sme 
nepremenili pokutové kopy a  táto strata akoby naštrbila 
psychiku mužstva a hra ani výsledky neboli podľa pred-
stáv vedenia klubu, ktoré rozhodlo po 9 kole o odvolaní 
trénera. Na trénersky post zasadol do konca jesennej 
časti predseda FO Jozef Husárik. Vedúcim mužstva je 
Milan Peško ml. Po štrnástom kole patrí mužstvu 9. 
miesto s bilanciou 5 2 7 17/23 17 bodov. Hráčsky káder 
momentálne pozostáva z 3 brankárov a 18 hráčov, ka-
pitánom je Jaroslav Gaško. 

Dorast: V tejto vekovej kategórii máme úplne iné sta-
rosti. Pod trénerskou taktovkou Martin Husárik, Peter 
Lonc (prišiel k nám z Turia) sa dala dohromady dobrá 
partia chlapcov, ktorej ako kapitán velí Marcel Turský 
a po 14. kole sú chlapci na 1. mieste. Doteraz prehrali 
iba v jednom zápase a majú bilanciu 11 2 1 34/18 35 
bodov. V hráčskom kádri je 1 brankár a 16 hráčov. Všetci 
pevne veríme, že sa nám v tejto vekovej kategórii podarí 
historický krok a tým by bol postup do 5. ligy.

Starší a Mladší žiaci: Túto vekovú kategóriu majú pod 
palcom tréneri Miloš Sopko a Juraj Majtán. V kádroch 
oboch mužstiev máme v súčasnosti 36 detí z toho 

3 dievčatá u mladších žiakov. Po odohraní 14. kôl sú 
starší žiaci na druhom mieste s bilanciou 8 5 1 36/16  29 
bodov. Kapitánom je Ondrej Štefanica. Mladší žiaci sú 
momentálne na treťom mieste s bilanciou  5  1  8  41/77 
16 bodov. Kapitánsku pásku si v tejto vekovej kategórii 
menia Augustín Štefanica s Lukášom Sventekom.

Prípravka: Od nového školského roku funguje aj futba-
lová prípravka pre deti od 5 do 9 rokov, ktorú si zobrali 
na starosť Tibor Martinka a Dušan Paur. V tejto vekovej 
kategórii máme 10 chlapcov. Celkovo tak máme v žiac-
kych kategóriách úctyhodných 46 detí.

O chod klubu sa v súčasnosti  starajú títo ľudia: 
predseda klubu Jozef Husárik
manažér klubu Miloš Sopko
hospodári Ľubomír a Oľga Mitringovci
pokladník Ján Kúdelka
členovia výboru Martin Husárik, Peter Lonc, Tibor 
Martinka, Juraj Majtán, Dušan Paur, Milan Peško ml. 
a Betka Afanasová.

   Touto cestou sa chceme poďakovať všetkým 
sponzorom, ktorí nám pomáhajú či už finančne, 
alebo materiálne. Sú to: Obecný úrad Višňové, PK 
Doprastav, OSMOF - Milan Vrábel, Jaroslav Gaško 
st. a Pekáreň Ďuroška.
         Miloš Sopko

Výsledky futbalových súťaží

Nové ihrisko
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Stolnotenisový oddiel má v súčasnosti 28 členov.

Družstvo „A“ 
hrá 2. ligu a zo 16 družstiev v ročníku 2009/2010 skončili 
na 10 mieste.

Družstvo „B“ 
hrá 4. ligu, z 12 družstiev skončili na 7. mieste.

Družstvo „C“
hrá 5. ligu, z 12 družstiev sú na 5. mieste.

Družstvo „D“ 
hrá 6. ligu, z 12 družstiev sa umiestnili na 3. mieste.

V ročníku 2010/2011 sme prihlásili do súťaže aj 
družstvo „E“, ktoré hrá v 7. lige okr. Žilina.

Stolnotenisový oddiel aj v tomto roku usporiadal tri 
turnaje:

7. Ročník o putovný pohár Františka Kuricu za účasti 
hráčov z Trnového, Žiliny a Višňového

Dvojhra:
1. M. Pagáč STO Višňové
2. L. Danaj STO Trnové
3. Š. Kováčik STO Višňové
Cena útechy Dušan Ďuratný

Štvorhra:
1. M. Pagáč – P. Horvát
2. L. Vojtyla – L. Kováč
3. M. Michalovič – R. Čulák

Šachový klub vo Višňovom tu pôsobí už 30 rokov. 
Za ten čas sa aktívne zapojilo do jeho činnosti viac 
ako 80 ľudí. V súčasnosti má klub 22 stálych členov 
a do detského šachového krúžku vedeného našimi 
členmi dochádza 12 detí.

    Hráme dve stále súťaže družstiev: 4 a 5 ligu. 
V súťažnom období 2009/2010 sa družstvá umiestnili 
v polovici tabuliek, čo zodpovedá aj našim hráčskym 
možnostiam. Pre súťažnú sezónu 2010/2011 sú naše 
ciele približne rovnaké.

     Členovia klubu patria medzi najaktívnejších orga-
nizátorov šachových podujatí v Žilinskom regióne.
      Pravidelne organizujeme rôzne turnaje, aj na celo-
slovenskej úrovni. Už viackrát  sme organizovali oficiálne 
majstrovstvá Slovenska v rapid šachu družstiev mladších 

žiakov, organizujeme pravidelný turnaj pre dospelých 
v rapid šachu, na ktorom sa zúčastňujú často súťažiaci 
z celého Slovenska, ale aj zo zahraničia.

     Činnosť klubu je postavená na obetavej práci a ochote 
viacerých dlhoročných členov klubu, neustále pripravovať 
také podmienky, aby sa nadšenci šachovej hry v našej 
obci mohli čo najlepšie uplatniť.

     V predchádzajúcich obdobiach, ale aj v tomto 
období nám Obecný úrad vo Višňovom vychádzal 
v rámci daných možností v ústrety. S priestormi, ako 
aj finančnou dotáciou nám vytvoril dobré podmien-
ky na našu činnosť. Preto patrí vedeniu obce naše 
poďakovanie.        
                                                 Ing. Jaroslav Valiček
                 Predseda šachového klubu vo Višňovom

12. Ročník Jozefa Slezáčka o majstra Višňového

Dvojhra:
1. Miroslav Pagáč
2. Ivan Kotúč
3. Peter Machalík

Štvorhra:
1. M. Pagáč – L.Kováč
2. M. Michalovič – R. Čulák
3. P. Machalík – R. Čulák

O neregistrovaného majstra Višňového:

Dvojhra:
1. Milan Stromček
2. Tomáš Pagáč
3. Jozef Loncko
4. Jozef Vojtyla
Cena útechy: František Čibenka

Štvorhra:
1. D. Milučký – S. Milučký
2. T. Pagáč – J. Vojtyla
3. J Povrazník – P. Majtaník
4. F. Čibenka – J. Šimko

Poďakovanie patrí Obecnému úradu Višňové, Elektrik 
Rosina a Pohostinsvu „Palko“ za vytváranie podmie-
nok pre činnosť oddielu.
                             M. Pagáč

Z činnosti šachového klubu

Výsledky stolných tenistov
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     Skautský oddiel 1. svorka vlkov Višňové v našej 
obci vyvíja svoju činnosť od  februára roku 2007.
     V súčasnosti máme 22 členov a patríme do 12. zboru 
Scarabeus Žilina. 
     Okrem rôznych spoločných akcií a výletov sa pravi-
delne stretávame na schôdzkach každý piatok o 15:30 
v kultúrnom dome, kde deti hravou formou zbierajú rôzne 
vedomosti a zručnosti a rozvíjajú svoju fantáziu.
     V skautskom roku 2009/2010 sme sa napríklad 
zúčastnili na medzinárodnom výstupe na Ivančenej na 
Morave, boli sme si pozrieť výstavu obrazov  v Budatín-
skom zámku, zúčastnili sme sa upratovania Lesoparku 
a niekoľko víkendov sme si spestrili výletmi. Niektorí čle-
novia sa zúčastnili aj vzdelávacích akcií v rámci žilinskej 
skautskej oblasti. 
       Na 15 letných prázdninových dní sa stali naším domo-
vom malé drevené domčeky - stany v skautskom tábore pri 
Varíne, na ktorom z Višňového bolo 15 účastníkov. Témou 
tábora boli indiáni. Deti sa pomocou príbehov na každý 
deň dozvedeli niečo o živote a vlastnostiach indiánov, 
čo si i prakticky vyskúšali. Stavali si napríklad indiánske 

Skauting vo Višňovom

mini osady, učili sa indiánske písmo, piekli chlieb, vyrábali 
si indiánsky kalendár,  tričká, ozdoby a popri tom mali 
rôzne hry a aktivity. Tiež sa aktívne zapájali do bežných 
činností potrebných pre chod tábora, napríklad služba 
v kuchyni, či stráženie tábora v nočnej službe.    
     Z ďalších akcií v tomto roku - 12. 11. 2010 sme sa za-
pojili do zbierky pre Hodinu deťom a tradične na Vianoce 
prinesieme Betlehemské svetlo.
    Milým prekvapením pre náš oddiel bolo získanie oce-
nenia Slovenského skautingu „Kvalitný oddiel 2010“. 
Slávnostné odovzdávanie ocenenia bude v Bratislave 
20. 11. 2010, ocenených je 22 oddielov z približne 300 
z celého Slovenska. Toto ocenenie je pre nás zároveň 
výzvou, aby sme vo svojej práci pokračovali a verím, že 
skauting v našej obci sa bude i naďalej rozvíjať.
     Chcela by som v mene všetkých detí poďakovať za 
podporu starostovi obce Milanovi Turskému, obecné-
mu zastupiteľstvu, pánovi Miroslavovi Michalovičovi, 
pani Erike Rosincovej a hlavne Pekárni Ďuroška.
Ďakujeme.
             Silvia Bitušiaková

Fotomontáž z činnosti oddielu, viac na www.scarabeus.estranky.sk


